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 RF.0012.1.1.2018.KBISG

PROTOKÓŁ
z posiedzenia Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych z dnia 10.12.2018 r.

w godz. 9.00- 12.15 w sali nr 15 Urzędu Miasta i Gminy w Dolsku.

Komisja w składzie:
1. Szczepaniak Filip,
2. Kaczmarek Jarosław
3. Michałowski Andrzej,
4. Taciak Paweł,
5. Taciak Szymon.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Ponadto w posiedzeniu komisji uczestniczyły następujące osoby:
1. Wierzbińska Barbara – Burmistrz Miasta i Gminy Dolsk
2. Godawa Mirella - Sekretarz Miasta i Gminy Dolsk,
3. Surmicka Magdalena  - Skarbnik Miasta i Gminy Dolsk,
4. Woroch Maria – Zastępca Kierownika Referatu Finansowego
5. Pawełczyk Janina – radna
6. Jurga Marek – sołtys wsi Masłowo
7. Przedstawiciel prasy.

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych
F. Szczepaniak, który powitał członków Komisji, zaproszone osoby i poinformował,
że tematem dzisiejszego spotkania jest omówieni następujących projektów uchwał:

1. Zaopiniowanie projektu uchwały budżetowej miasta i gminy Dolsk na rok 2019,
2. w sprawie zmiany uchwały budżetowej miasta i gminy na rok 2018,
3. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk,
4. w sprawie miesięcznego limitu kilometrów na jazdy lokalne dla Burmistrza Miasta

i Gminy Dolsk,
5. w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów

alkoholowych na rok 2019,
6. w sprawie przekazania Zakładowi Gospodarki Komunalnej w Dolsku sieci

wodociągowej w Lipówce,
7. w sprawie: nadania nazwy ulicy w miejscowości Dolsk,
8. zmieniająca Uchwałę Nr XXV/147/08 z dnia 11 sierpnia 2008 roku w sprawie

przystąpienia gminy Dolsk do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania „Lokalna
Grupa Działania Gościnna Wielkopolska” z siedzibą w Pępowie.

Ad.1. Zaopiniowanie projektu uchwały budżetowej miasta i gminy Dolsk na rok 2019.
Przystąpiono do analizy i omawiania zagadnień z przedstawionego projektu budżetu, gdyż
radni chcieli na ich temat uzyskać dodatkowe informacje.

· Radny F. Szczepaniak prosił o wyjaśnienie wielkości %, który został ujęty
w załączniku nr 2 do Zarządzenia Burmistrza nr 69/18 z dnia 13 listopada 2018 r –
Objaśnienia do projektu budżetu miasta i gminy na 2019 rok, a dotyczy dochodów
w postaci dotacji celowych uzyskanych w ramach programów finansowych
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z udziałem środków  europejskich. Procent ten został określony w wysokości 1,42%
co przekłada się na kwotę 319.283,00 zł.  Skarbnik M. Surmicka poinformowała,
że kwota ta jak i wielkość procentowa wynika z pozyskanych środków i dotacji, którą
dostaniemy na budowę świetlicy w Księginkach. Procent jest określony w porównaniu
do ogólnej kwoty  budżetu. Jednocześnie radni zostali poinformowani, że zgodnie
z podpisaną 19 października 2018 roku umową pomiędzy Gminą Dolsk,
a Samorządem Województwa Wielkopolskiego zostanie w ok.64 % sfinansowana
budowa świetlicy w Księginkach ze środków pochodzących z dotacji. Wkład własny
gminy wynosi ok.182.000,00 zł.  Zwrot środków  z Urzędu Marszałkowskiego zawsze
jest obarczony długim terminem oczekiwania na rozliczenie dotacji, dlatego
też rozważany jest plan pozyskania prefinansowania w Banku Gospodarstwa
Krajowego. To wsparcie pozwoli nam na utrzymanie płynności finansowej.
Radni J. Pawełczyk i J. Kaczmarek uważają, że środki przeznaczone na fundusz
sołecki Księginek powinny zostać skierowane na budowę świetlicy. Podczas dyskusji
i wymiany zdań, ostatecznie zadanie polegające na budowie świetlicy w Księginkach
zostało zaakceptowane.

· Radni poruszyli temat wykazany w wydatkach inwestycyjnych w poz.1 opracowanie
dokumentacji projektowej – Budowa Sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej
im. Jana Brzechwy w Masłowie.  Radny F. Szczepaniak, uważa, że kwota zapisana
pod tą inwestycją w wysokości 45.400,00 zł jest stanowczo za mała na pokrycie
kosztów opracowania dokumentacji projektowej. Radny ma propozycję
aby przeznaczyć większą, realną kwotę na to zadanie lub wstrzymać wszystkie
inwestycje, zorganizować wspólne spotkanie i po zrobieniu wizji lokalnej dopiero
wtedy określić najważniejsze i realne do zrobienia i wykonania inwestycje
na kolejnych 5 lat. Skarbnik, poinformowała, że ma świadomość, że kwota
jest niewystarczająca, ale samo zapisanie tej inwestycji w budżecie daje szansę
na rozpoczęcie prac związanych z opracowaniem projektu. Zawsze w ciągu roku
można dodatkowe wypracowane środki przesunąć w budżecie na ten cel.  Sekretarz
M. Godawa uważa, że wykreślenie z budżetu tej pozycji nie jest wskazane gdyż
zablokuje całkowicie tą inwestycję. Wszyscy mają świadomość,
że jest to priorytetowe zadnie, gdyż warunki lokalowe panujące w szkole są trudne.
Po dyskusji i wymianie zdań, radni zaproponowali aby zmienić nazwę tego zadania
inwestycyjnego, ma ono brzmieć: Opracowanie dokumentacji projektowej
Rozbudowa budynku Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy w Masłowie
wraz z budową sali gimnastycznej.  Dwu -etapowość zwiększa szanse na powodzenie
tego zadania.

· Radni J. Kaczmarek jak i radna J. Pawełczyk proszą o dopisanie w tabeli wydatków
na finansowanie zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych informacji,
że realizacja zadań pt. Budowa oświetlenia ulicznego w miejscowości Nowieczek,
ocieplenie wigwamu w Brześnicy, Pokrzywnicy i Trąbinka będzie realizowana
ze środków funduszu sołeckiego tych wiosek.

· Rozdział 01009 Spółki Wodne, pytanie  F. Szczepaniaka dotyczyło, z czego wynika
tak duża kwota, która została przeznaczona na to zadanie.  Odpłatność przyjęta
jest na poziomie 10,00 zł od mieszkańca gminy i taka kwota została przyjęta
w podjętej uchwale. Wiemy, że gminy ościenne płacą niższe stawki ale u nas rada
zadecydowała o pozostawieniu ich na takim poziomie, poinformowała Skarbnik
M. Surmicka. Radny J. Kaczmarek dodał, że możemy pomyśleć o obniżeniu tej stawki
ale dopiero za kilka lat, kiedy cała infrastruktura rowów melioracyjnych, które
dla rolników maja ogromne znaczenie zostanie naprawiona i będzie pracować
i spełniać swoje zadanie. Gminy ościenne posiadają już wyremontowane rowy i prace
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tam polegają tylko na koszeniu ich, żadne dodatkowe nakłady nie są tam ponoszone.
W naszej gminie zostały rowy zaniedbane i teraz ich odbudowanie wymaga czasu
i nakładu środków finansowych. Radni proponują zorganizowanie spotkania
z zarządem Spółek Wodnych i podjęcie rozmów w celu obniżki stawki opłaty. Radna
J.  Pawełczyk  zwróciła  uwagę,  że  tylko  8  sołectw  z  naszej  gminy  należy  do  Spółek
Wodnych.

· Rozdział 01030 Izby rolnicze – radni zostali poinformowani, że odpłatność
przekazywana do Izb Rolniczych odprowadzana jest co kwartał, procent wynika
z przepisów ustawy, wpłaty gminy na rzecz izb rolniczych obliczane są z uzyskanych
wpływów z podatku rolnego od osób fizycznych i prawnych. Wynosi on 2%.

· Dział 600 Transport i łączność. Radny J. Kaczmarek prosi o odpowiedź czy były już
podejmowane rozmowy lub starania o pozyskanie dotacji na remont dalszego odcinka
drogi powiatowej Lubiatowo – Mełpin. Skarbnik M. Surmicka poinformowała,
że takie rozmowy faktycznie były prowadzone przez Burmistrza H. Litka,
ale w momencie projektowania naszego budżetu Starostwo Powiatowe w Śremie
nie przekazało nam żadnych wytycznych gdyż w powiecie również dopiero
przymierzano się do projektu budżetu. Radny J. Kaczmarek prosił jeszcze o
informację, dlaczego w porównaniu do roku 2018 zaplanowano w dziale transport i
łączność o 200.000,00 zł mniej na rok 2019. Skarbnik M. Surmicka poinformowała, że
kwota ta jest umniejszona o dotację, którą przekazywaliśmy w 2018 r do Starostwa w
związku z podpisaną umową na wykonanie remontu drogi powiatowej 4073P.

· Radna J. Pawełczyk prosi o informację w jakiej wysokości jest niedoszacowany
budżet na 2019 rok.  Skarbnik M. Surmicka poinformowała, że niedoszacowanie
budżetu opiewa na kwotę ok. 220.000,00 zł, a wynika to z tego, że planowane
dochody na 2019 rok kształtują się na poziomie dochodów z 2018 roku. Planowana
nadwyżka za rok 2019 powinna być o ok. 220.000,00 zł wyższa niż w roku 2018,
ponieważ rozchody 2019 roku kształtują się na poziomie 1.120.000,00 zł. Wobec tego
należało umniejszyć wydatki o kwotę 220.000,00 zł. Wynik budżetu za 2019 r.,
planuje się w wysokości 1.120.000,00 zł i przeznacza się go na spłatę zobowiązań
wynikających z zaciągniętej pożyczki i wykupu obligacji. Gmina będzie spłacać
zobowiązania do 2029 r. Koszt obsługi długu publicznego wyniesie 380.000,00 zł.
Skarbnik M. Surmicka przedstawiła ogólne założenia budżetu, z których wynika , że
dochody zostały zaplanowane na poziomie 22.397.285,00 zł w tym że:
- 21.962.502,00 zł to dochody bieżące
- 434.783,00 zł dochody majątkowe (115.00000 zł wpływy z tytułu odpłatnego
nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości;
319.283,00 zł dotacja do budowy świetlicy w Księginkach.)
Wydatki budżetu opiewają na kwotę 21.277.285,00 zł w tym:
- 20.675.104,39 zł wydatki bieżące,
- 602.180.61, zł wydatki majątkowe.
Radna J. Pawełczyk prosi o informację w jakiej wysokości będzie wypracowana
nadwyżka budżetowa za 2018 rok? Skarbnik poinformowała, że o wysokości
nadwyżki będzie mogła poinformować pod koniec stycznia 2019 roku, kiedy zostaną
wszystkie dokumenty przeanalizowane i sporządzone sprawozdania. Na ten moment
przekazała, że nadwyżka będzie wypracowana.

· Rozdział 71004 Plan zagospodarowania przestrzennego. Radny F. Szczepaniak prosi
o wyjaśnienie jakie kwoty i z przeznaczeniem na co zostały ujęte w tym dziale.
Skarbnik M. Surmicka poinformowała, że w tym rozdziale ujęte są wydatki związane
z wydawaniem decyzji o warunkach zabudowy, prace wykonane przez urbanistę,
zmiana studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta
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i Gminy Dolsk, koszty ponoszone z zagospodarowaniem przestrzennym. Część
tej kwoty została przesunięta z roku 2018  w związku z zakończeniem opracowania
studium uwarunkowań  dopiero w roku 2019 ze względu na oczekiwanie na wydanie
postanowień, decyzji związanych z planowaną budową obwodnicy Dolska.

· Rozdział 75023 Urzędy gmin § 4270 zakup usług remontowych. Radna J. Pawełczyk
prosi o przedstawienie wydatków zaplanowanych  na zakupie usług remontowych.
Skarbnik poinformowała, że zostały zaplanowane remonty pomieszczeń referatu
gospodarczego, serwerowni, ujęte tam są również koszty napraw urządzeń biurowych.
Remont pomieszczeń serwerowni musi zostać przeprowadzony gdyż przepisy
określające warunki i tryb pracy urządzeń musi zostać dopasowany
do obowiązujących standardów.

· Rozdział 75023 Urzędy gmin § 4700, Skarbnik M. Surmicka wyjaśniła, że w tym
paragrafie ujmuje się wszelkie koszty związane ze szkoleniem pracowników, pokrywa
się koszty delegacji.

· Rozdział 75075 Promocja jednostek samorządu terytorialnego  Radny F. Szczepaniak,
uważa za wygospodarowana kwota jest bardzo niska i tak naprawdę nie wystarczająca
aby myśleć o promocji gminy. Walorów turystycznych i rekreacyjnych mamy bardzo
dużo ale brakuje środków finansowych na reklamę.

· Rozdział 75095 Pozostała działalność § 4010. Radna J. Pawełczyk prosi o informację
dlaczego w paragrafie wynagrodzenia osobowe pracowników wzrosła kwota
w porównaniu do roku 2018. Skarbnik poinformowała, że jest zaplanowana odprawa
emerytalna pracownika.

· Rozdział 75615 wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od czynności
cywilnoprawnych, podatków i opłat lokalnych od osób prawnych i innych jednostek
organizacyjnych  § 0320. Radna J. Pawełczyk zadała pytanie odnośnie ulg w podatku
rolnym. Poproszono pracownika Referatu Finansowego D. Praczyk, która
poinformowała, że ulgi w podatku rolnym – inwestycyjne wynoszą 15.736,00 zł i ulgi
z tytułu nabycia gruntów rolnych 28.029,00 zł. W 2018 roku wydano jedną decyzję
w sprawie umorzenia podatku od nieruchomości w wysokości 358,00 zł.  W skutek
obniżenia stawek podatku od nieruchomości wpływy do budżetu są mniejsze
o następujące wartości: ( dane dotyczą 3 kwartałów roku 2018)
 - os. fizyczne - 331.314,86 zł
 - os. prawne - 417.890,72 zł
 - podatek od środków transportowych os. fizyczne - 188.147,09 zł

· Radna J. Pawełczyk prosi o przedstawienie rozliczenia podatku od nieruchomości
nadpłaconego przez firmę E.ON Energie Odnawialne. Skarbnik M. Surmicka
poinformowała, że umniejszone wpływy z podatku od nieruchomości od osób
prawnych wynikają  z tytułu zaliczenia nadpłaty w tym podatku od firmy E.ON.
Wpływy z tego tytułu zaczniemy osiągać dopiero od października 2019 r. Pierwotna
deklaracja na rok 2018 rok określona była na 720.000,00 zł. Korekta w związku
ze zmianą ustawy została złożona na 262.000,00 zł na rok, w związku z czym
powstała nadpłata w wysokości 458.000,00 zł. W roku 2018 rozliczono nadpłatę
w wysokości 240.000,00 zł – brak jest opłat od września 2018 r. W 2019 roku
pozostaje do rozliczenia 218.000,00 zł – po korekcie rata za 1 miesiąc będzie wynosić
ok. 22.000,00 zł.

· Skarbnik M. Surmicka na pytanie odnośnie zaplanowanej sprzedaży na rok 2019,
poinformowała, że przeznaczone na sprzedaż zostały działki i planowany wpływ
do budżetu z tego tytułu wynosić powinien ok. 115.000,00 zł.

· Rozdział 80101 szkoły podstawowe, §4270. Radni poprosili o przedstawienie
wydatków zaplanowanych w tym paragrafie w porównaniu do złożonych przez
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Dyrektorów jednostek zapotrzebowań. Skarbnik M. Surmicka przedstawiła
informacje:
- SP Dolsk – szkoła podstawowa – wniosek na kwotę 356.826,00 zł
- SP Dolsk – gimnazjum – wniosek na kwotę 18.941,00 zł,
- SP Masłowo  - wniosek na kwotę 11.000,00 zł,
- Przedszkole  - wniosek na kwotę 80.600,00 zł.
W paragrafie 4270 zakup usług remontowych została zaplanowana kwota 61.000,00 zł
na drobne remonty i naprawy.
Wydatki związane z oświatą i wychowaniem przedszkolnym w roku 2019 pochłoną
o 2.388.000,00 zł więcej niż zostanie nam przekazane w subwencji oświatowej.

· Rozdział 80113 dowożenie uczniów do szkół. Radni stoją na stanowisku,
że zaplanowana jest niewystarczająca kwota, gdyż same naprawy pochłaniają dużą
część środków. Skarbnik M. Surmicka zaproponowała aby rozważyć propozycję
zakupu nowego autobusu szkolnego ze środków funduszu sołeckiego wszystkich
wiosek. To właśnie te dzieci są dowożone do szkół i musimy im zapewnić
bezpieczeństwo i komfort. Autobusy, którymi dysponuje obecnie gmina
są przestarzałe i wymagają stałych nakładów finansowych w związku z częstymi
awariami.  Radny J. Kaczmarek zwrócił się z propozycją aby wynająć firmę
zewnętrzną, która podejmie się na podstawie podpisanej umowy dowozu dzieci
do szkół. Sekretarz M. Godawa poinformowała, że jest to  dużo większy koszt, gdyż
u nas nie ma odjazdów tylko np. 2 razy dziennie autobus jest wykorzystywany przez
dzieci ze szkół, z przedszkoli, dowożone są dzieci z Masłowa na zajęcia wychowania
fizycznego, które odbywają się na sali w szkole w Dolsku, wyjazdy w ramach
wychowania fizycznego na basen. Jak policzymy kilometry, które wynajęty autokar
będzie musiał pokonać rachunek ekonomiczny pokaże nam, że jest to droższy
i nieopłacalny wariant.

· Sekretarz M. Godawa przedstawiła stawki jakie gmina Dolsk płaci za wychowanie
przedszkolne dzieci z naszej gminy uczęszczających do przedszkoli w sąsiednich
gminach.

a) Obciążenie za dzieci do lat 5 uczęszczające do przedszkoli prowadzonych przez
podmiot inny niż gmina Śrem -  490,52 zł

b) Obciążenie za dzieci do lat 5 uczęszczające do przedszkoli i oddziałów
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę Śrem - 545,42
zł

c) Obciążenie za dzieci do lat 5 uczęszczające do niepublicznych przedszkoli w Gostyniu
534,48 zł

d) Obciążenie za 1 dziecko do lat 5 uczęszczające do publicznego przedszkola w Gminie
Książ Wlkp. 536,16 zł

e) Obciążenie za 2 dzieci uczęszczających do przedszkola niepublicznego w Gminie
Książ Wlkp. 373,57 zł

f) Gmina Borek Wlkp. obciążenie za dzieci do lat 5 uczęszczające do publicznych
przedszkoli 818,59  zł
Natomiast koszt jakim gmina Dolsk obciąża sąsiednie gminy  za uczęszczanie dzieci
do naszych przedszkoli wynosi 584,58 zł.

· Radni poruszyli temat adaptacji poddasza w Międzychodzie na przedszkole. Sekretarz
M. Godawa poinformowała, że ze względu na obwarowania prawne i obowiązujące
przepisy nie jest możliwe zorganizowanie oddziału przedszkolnego na poddaszu
świetlicy w Międzychodzie. Radni zaproponowali aby rozważyć możliwość
docieplenia poddasza.
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· Rozdział 90013 Schroniska dla zwierząt, radni proszą o informację czym jest
podyktowany wzrost kwoty przeznaczonej na dofinasowanie opieki nad zwierzętami.
Sekretarz M. Godawa poinformowała, że  w 2004 roku gmina Dolsk podpisała
porozumienie międzygminne z gminą Śrem w sprawie powierzenia zadania własnego
gminie Śrem związanego z prowadzeniem schroniska dla bezdomnych zwierząt i
ochroną przed bezdomnymi zwierzętami.  Kwota jest wyliczana wg. procentowego
podziału poszczególnych gmin w ogólnej kwocie kosztów poniesionych przez gminę
Śrem na utrzymanie i funkcjonowanie schroniska. Udział naszej gminy w partycypacji
kosztów jest zgodny z podpisanym aneksem i wynosi 4%.  Gmina Brodnica również
uiszcza  opłatę na  poziomie  4%,  gmina  Książ Wlkp.   partycypuje  na  poziomie  6  %,
Czempiń 8 %, gmina Śrem 31 %.

· Zakład Gospodarki Komunalnej w Dolsku § 6080 wydatki na zakupy inwestycyjne
samorządowych zakładów budżetowych – Urządzenie do podnoszenia ciśnienia.
Radni J. Kaczmarek i J. Pawełczyk prosili o informację w jakim celu ZGK Dolsk
kupuje urządzenie do podnoszenia ciśnienia. Po rozmowie telefonicznej
przeprowadzonej przez Sekretarz M. Godawę z Dyrektorem ZGK została przekazana
radnym informacja, że zakup urządzenia przeznaczony jest do stacji uzdatniania wody
w Dolsku.

· Radna J. Pawełczyk zwróciła się z prośbą aby w ramach utrzymywania porządku
publicznego doposażyć przystanki autobusowe w kosze na śmieci.

· Radni proszą o zwrócenie większej uwagi i dopilnowanie aby przy utwardzaniu dróg
gminnych obecny był pracownik Urzędu i kontrolował wbudowywany materiał.

OPINIA  Komisji  Budżetu  i  Spraw  Gospodarczych  w  sprawie  projektu  budżetu
miasta i gminy Dolsk na rok 2019.

1. Radni proszą o zmianę nazwy  wydatku inwestycyjnego pt. Opracowanie dokumentacji
projektowej – „Budowa Sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej im. Jana Brzechwy
w Masłowie na  tytuł: Opracowanie dokumentacji projektowej „Rozbudowa budynku
Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy w Masłowie wraz z budową sali gimnastycznej.”

2. W zadaniu inwestycyjnym pt. „ Budowa oświetlenia ulicznego w miejscowości
Nowieczek dopisanie informacji, że środki przeznaczone na realizację tego zadania
pochodzą z funduszu sołeckiego.

3. W zadaniu inwestycyjnym pt. ”Ocieplenie wigwamu w miejscowości Brześnica dopisanie
informacji, że środki przeznaczone na realizację tego zadania pochodzą z funduszu
sołeckiego.

4. W zadaniu inwestycyjnym pt. ”Ocieplenie wigwamu w miejscowości Pokrzywnica
dopisanie informacji, że środki przeznaczone na realizację tego zadania pochodzą
z funduszu sołeckiego.

5. W zadaniu inwestycyjnym pt. ”Ocieplenie wigwamu w miejscowości Trąbinek dopisanie
informacji, że środki przeznaczone na realizację tego zadania pochodzą z funduszu
sołeckiego.

Przewodniczący Komisji F. Szczepaniak przystąpił do przeprowadzenia głosowania
w sprawie akceptacji zaproponowanych zmian do projektu uchwały budżetowej na 2019
rok.
Wyniki głosowania:

1.) Szczepaniak Filip - za
2.) Kaczmarek Jarosław - za
3.) Michałowski Andrzej - za
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4.) Taciak Paweł - za
5.) Taciak Szymon – za.

Ad.2. w sprawie zmiany uchwały budżetowej miasta i gminy na rok 2018.
 Projekt uchwały omówiła Skarbnik M. Surmicka. Poinformowała, że w dochodach zostały
ujęte następujące zmiany:
DOCHODY
758 Różne rozliczenia:
W rozdziale 75814 Różne rozliczenia finansowe:
- zwiększa się planowane dochody w § 0970 (wpływy z różnych dochodów) o kwotę 5.500,00
zł tytułem przekroczenia planowanych dochodów na tym paragrafie,
801 Oświata i wychowanie:
W rozdziale 80101 Szkoły Podstawowe:
- zwiększa się planowane dochody w § 097 (wpływy z różnych dochodów) o kwotę 1.071,00
zł na wniosek dyrektora Szkoły Podstawowej w Masłowie
W rozdziale 80104 Przedszkola:
- zwiększa się planowane dochody w § 0670 (wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia
w jednostkach realizujących zadania z zakresu wychowania przedszkolnego) o kwotę
28.000,00 zł na wniosek dyrektora Przedszkola w Dolsku
852 Pomoc Społeczna:
W rozdziale 85219 Ośrodki Pomocy Społecznej:
- zwiększa się planowane dochody w § 2030 (dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa
na realizację własnych zadań bieżących gmin (związków gmin, związków powiatowo-
gminnych)) o kwotę 6.000,00 zł tytułem otrzymania dotacji od Wojewody.

921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego:
W rozdziale 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby:
- zwiększa się planowane dochody w § 0750 (wpływy z najmu i dzierżawy składników
majątkowych Skarbu Państwa, jednostek samorządu terytorialnego lub innych jednostek
zaliczanych do sektora finansów publicznych oraz innych umów o podobnym charakterze)
o kwotę 1.800,00 zł tytułem przekroczenia planowanych dochodów na tym paragrafie.
WYDATKI
600 Transport i łączność:
W rozdziale 60016 Drogi publiczne i gminne:
- na wniosek Samorządu Mieszkańców Dolska zwiększa się planowane wydatki o kwotę
1.548,00 zł w § 4270 (zakup usług remontowych)
750 Administracja publiczna
W rozdziale 75023 Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu)

- dokonuje się zwiększenia wydatków w § 4300 (zakup usług pozostałych) o kwotę
6.000,00 zł
754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa
W rozdziale 75412 Ochotnicze Straże Pożarne:
- dokonuje się przesunięcia kwoty w wysokości 13.090,58 zł z § 4270 (zakup usług
remontowych) na § 4210 (zakup materiałów i wyposażenia) na wniosek sołectwa Małachowo
801  Oświata i wychowanie
W rozdziale 80101 Szkoły Podstawowe:
- dokonuje się zwiększenia wydatków w § 4270 (zakup usług remontowych) o kwotę
1.071,00 zł na wniosek dyrektora Szkoły Podstawowej w Masłowie
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W rozdziale 80104 Przedszkola:
- zwiększa się planowane wydatki w § 4220 (zakup środków żywności) o kwotę 28.000,00 zł
na wniosek dyrektora Przedszkola w Dolsku
852  Pomoc społeczna
W rozdziale 85214 Zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze oraz składki na
ubezpieczenie emerytalne i rentowe:
- dokonuje się zmniejszenia wydatków w § 3110 (świadczenia społeczne) o kwotę 1.090,00 zł
na wniosek dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Dolsku
855  Rodzina
W rozdziale 85508 Rodziny zastępcze:
- dokonuje się zwiększenia wydatków w § 4330 (zakup usług przez jednostki samorządu
terytorialnego od innych jednostek samorządu terytorialnego) o kwotę 1.090,00 zł na wniosek
dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Dolsku
900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska
W rozdziale 90004 Utrzymanie zieleni w miastach i gminach:
- zmniejsza się planowane wydatki w § 4210 (zakup materiałów i wyposażenia) o kwotę
318,18 zł na wniosek sołectwa Małachowo
- zwiększa się planowane wydatki w § 4270 (zakup usług remontowych) o kwotę 200,00 zł
na wniosek sołectwa Małachowo
921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego
W rozdziale 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby:
- zwiększa się planowane wydatki w § 4210 (zakup materiałów i wyposażenia) o kwotę
ogółem 593,52 zł w tym:

- zwiększa się planowane wydatki o kwotę 2.500,00 zł
-  na  wniosek  sołectwa  Masłowo  zmniejsza  się planowane  wydatki  o  kwotę

1.906,48 zł,
- zwiększa się planowane dochody w § 4260 (zakup energii) o kwotę 2.000,00 zł
- zwiększa się planowane wydatki w § 4270 (zakup usług remontowych) o kwotę ogółem
8.700,00 zł w tym:

- zwiększa się planowane wydatki o kwotę 1.000,00 zł
- na wniosek sołectwa Masłowo zwiększa się planowane wydatki o kwotę 7.700,00 zł,

- zwiększa się planowane wydatki w § 4300 (zakup usług pozostałych) o kwotę ogółem
3.378,66 zł w tym:

- zwiększa się planowane wydatki o kwotę 1.800,00 zł
- na wniosek sołectwa Masłowo zwiększa się planowane wydatki o kwotę 1.578,66 zł,

926 Kultura fizyczna i sport
W rozdziale 92695 Pozostała działalność:
- zmniejsza się planowane wydatki w § 4210 (zakup materiałów i wyposażenia) o łączną
kwotę 8.052,43 zł w tym:

-  na  wniosek  sołectwa  Masłowo  zmniejsza  się planowane  wydatki  o  kwotę
7.250,00 zł,
- na wniosek sołectwa Księginki zwiększa się planowane wydatki o kwotę 200,00 zł,
- na wniosek sołectwa Ostrowieczno zwiększa się planowane wydatki o kwotę
1.487,00 zł,
- na wniosek Samorządu Mieszkańców Dolska zmniejsza się planowane wydatki
o kwotę 2.489,43 zł

- zmniejsza się planowane wydatki w § 4300 (zakup usług pozostałych) o łączną kwotę
749,57 zł w tym:

- na wniosek sołectwa Masłowo zmniejsza się planowane wydatki o kwotę 4,00 zł,
- na wniosek sołectwa Księginki zmniejsza się planowane wydatki o kwotę 200,00 zł
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- na wniosek sołectwa Ostrowieczno zmniejsza się planowane wydatki o kwotę
1.487,00 zł,
- na wniosek Samorządu Mieszkańców Dolska zwiększa się planowane wydatki
o kwotę 941,43 zł.

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji F. Szczepaniak przystąpił do przeprowadzenia
głosownia w sprawie zaakceptowania projektu uchwały. Komisja Budżetu i Spraw
Gospodarczych opiniuje przedstawiony projekt zmiany uchwały budżetowej miasta i gminy
na 2018 rok pozytywnie, 5 głosami „za”.

Wyniki głosowania:
1.) Szczepaniak Filip - za
2.) Kaczmarek Jarosław - za
3.) Michałowski Andrzej - za
4.) Taciak Paweł - za
5.) Taciak Szymon – za.

Ad.3. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk.
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz M. Godawa. Poinformowała, że zgodnie
z brzmieniem art. 8. ust 2 ustawy z dnia 21 listopada 2008 roku o pracownikach
samorządowych, czynności z zakresu prawa pracy wobec burmistrza związane z nawiązaniem
i rozwiązaniem stosunku pracy wykonuje przewodniczący rady gminy z tym,
że wynagrodzenie burmistrza ustala rada gminy, w drodze uchwały.
W dniu 19 maja 2018 weszły w życie przepisy rozporządzenia Rady Ministrów z dnia
15 maja 2018 roku w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych, które
wprowadzają z dniem 1 lipca br. nowe tabele w zakresie kwot wynagrodzenia zasadniczego
dla pracowników samorządowych zatrudnionych na podstawie wyboru.
W związku z faktem, że w dniu 21 listopada 2018 roku Pani Barbara Wierzbińska rozpoczęła
wykonywanie funkcji Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk, konieczne jest podjęcie nowej
uchwały określającej wynagrodzenie dla Burmistrza z mocą obowiązującą od dnia, w którym
Pani Barbara Wierzbińska złożyła ślubowanie.
Radny J. Kaczmarek zaproponował, aby na ten moment wynagrodzenia Burmistrza opiewało
na kwotę 7.000,00 – 7.500,00 zł w z możliwością podniesienia w przeciągu roku lub dwóch
do kwot i stawek zaproponowanych w projekcie uchwały. Przewodniczący Komisji
F. Szczepanika stoi na stanowisku, że nie można szukać oszczędności w wynagradzaniu Pani
Burmistrz i pracowników, nie taka zasadą należy się kierować.
Sekretarz M. Godawa, poinformowała, że wynagrodzenia na poziomie 8.700,00 zł nie jest
kwotą wygórowaną.
Radna J. Pawełczyk zaproponowała, aby omówienie warunków zatrudnienia Burmistrza
przebiegało bez osoby zainteresowanej i to od radnych powinna wyjść stawka podstawowa
wynagrodzenia.
Radny P. Taciak stoi na stanowisku, że wynagrodzenie jest zasadniczą rzeczą, którą omawia
się właśnie z zainteresowanym pracownikiem i zawsze taka osoba uczestniczy w spotkaniu.
Przewodniczący F. Szczepaniak zakończył dyskusję i przystąpił do przeprowadzenia
głosowania.

Komisja opiniuje przedstawiony projekt uchwały pozytywnie. W głosowaniu
przeprowadzonym na posiedzeniu komisji 3 członków komisji było „za” przy 2 głosach
„przeciw”.

Wyniki głosowania:
1.) Szczepaniak Filip - za
2.) Kaczmarek Jarosław - przeciw
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3.) Michałowski Andrzej - przeciw
4.) Taciak Paweł - za
5.) Taciak Szymon – za.

Ad.4.  w sprawie miesięcznego limitu kilometrów na jazdy lokalne dla Burmistrza
Miasta i Gminy Dolsk.
Projekt uchwały omówiła Sekretarz M. Godawa, która poinformowała, że  w sytuacji
określonej przepisami § 3 ust. 1 i ust. 2 pkt 1 Rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia
25 marca 2002 roku w sprawie warunków ustalania oraz sposobu dokonywania zwrotu
kosztów używania do celów służbowych samochodów osobowych, motocykli i motorowerów
nie będących własnością pracodawcy, celem ustalenia wysokości przedmiotowego ryczałtu
dla Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk konieczne jest podjęcie przedmiotowej uchwały.
Zaproponowany został miesięczny limit kilometrów na jazdy lokalne w ilości 300 km,
szczegółowe warunki używania pojazdu prywatnego do celów służbowych zostaną określone
w umowie z pracodawcą.
Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania. Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych
opiniuje przedstawiony projekt w sprawie miesięcznego limitu kilometrów na jazdy lokalne
dla Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk pozytywnie, 5 głosami „za” został on przyjęty.

Wyniki głosowania:
1.) Szczepaniak Filip - za
2.) Kaczmarek Jarosław - za
3.) Michałowski Andrzej - za
4.) Taciak Paweł - za
5.) Taciak Szymon – za.

Ad.5. w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania
problemów alkoholowych na rok 2019.
Projekt uchwały i założenia zostały przedstawione przez Panią Katarzynę Chojnacką członka
Miejsko Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Dolsku.
Gminny program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 2019 został
opracowany na podstawie ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu
alkoholizmowi, która stanowi, że prowadzenie działań związanych z profilaktyką
i rozwiązywaniem problemów alkoholowych należy do zadań własnych gminy.
Ich realizacja prowadzona jest w postaci Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych uchwalonego corocznie przez Radę Miasta i Gminy.
Program zapewnia ciągłość już podjętych działań i inicjatyw na rzecz profilaktyki, daje
gwarancję spójnych i skoordynowanych działań na szczeblu miasta i gminy, które
są elementem polityki realizowanej na poziomie ogólnokrajowym.
Profilaktyka uzależnień stanowi jedno z poważniejszych wyzwań, jakie stoją przed
instytucjami publicznymi i samorządem lokalnym. Alkoholizm jest zagrożeniem
dla prawidłowego rozwoju społeczeństwa, a przede wszystkim dzieci i młodzieży
wychowujących się w rodzinach, w których występuje problem alkoholowy. Uzależnienie
od alkoholu jest przyczyną niekontrolowanych i agresywnych zachowań oraz zaniedbań,
tym samym alkoholizm w znacznym stopniu osłabia funkcję wychowawczą rodziny.
Zadaniem samorządu jest stworzenie warunków do prawidłowego rozwoju dzieci i młodzieży
oraz zapewnienie pomocy rodzinie w sytuacjach kryzysowych. Celem strategicznym
Programu jest ograniczenie skali problemów zawiązanych z uzależnieniem od alkoholu
na terenie Gminy Dolsk.
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Gminny program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych obejmuje
w szczególności:

o Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób
uzależnionych od alkoholu.

o Udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe pomocy
psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą
w rodzinie.

o Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej
i rekreacyjnej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych,
w szczególności dla dzieci i młodzieży.

o Podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych
w art. 13¹ i 15 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu
alkoholizmowi.

o Środki finansowe na realizację niniejszego Programu pochodzą z opłat
za wydane zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych.

Gminny program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 2019
realizowany jest przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Dolsku. Z mocy ustawy inicjatorem
i koordynatorem realizacji zadań jest Miejsko Gminna Komisja rozwiązywania problemów
alkoholowych powoływana przez Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk.
Plan finansowy związany z Programem Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych został przedstawiony przez Panią K. Chojnacką.

Lp. Zadania Kwota
1. Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej

i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych od
alkoholu

9.000,-

1.1. Prowadzenie punktu konsultacyjnego – m.in. porady
psychologa

 9.000,-

1.2.  Wynagrodzenia członków komisji 22.680,-
2. Zobowiązania do podjęcia leczenia odwykowego 3.000,-
2.1. Badania biegłych, koszty wniosków sądowych, opłaty

pocztowe
3.000,-

3. Działalność profilaktyczna i edukacyjna 72.500,-
3.1 Tworzenie alternatywnych form spędzania czasu wolnego,

spotkania , prelekcje, zabawy, konkursy o charakterze
profilaktycznym, turnieje, promowanie trzeźwego stylu
życia.

10.000,-

3.2. Realizacja programów profilaktycznych dla dzieci i
młodzieży w tym spektakle  związane z problemem
społecznym (alkohol, nikotyna, dopalacze, narkotyki)

3.500,-

3.3 Dofinansowanie zajęć sportowych dla dzieci i młodzieży-
zajęcia profilaktyczne, zakup sprzętu, nagród oraz transport

17.000,-

3.4. Wspieranie i dofinansowanie działań mających na celu
promowanie trzeźwego stylu życia np. finansowanie imprez
plenerowych, festyny, rajdy, turnieje

6.500,-

3.5 Dofinansowanie szkół, świetlic wiejskich realizujących
poszczególne elementy programu poprzez zakup
wyposażenia, nagród, zabaw edukacyjnych, sprzętu,
doposażenia placów zabaw

16.000,-
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3.6. Pomoc dla rodzin alkoholowych i dysfunkcyjnych
(wypoczynek, wycieczka dla dzieci i młodzieży zagrożonej
uzależnieniem, półkolonie)

13.000,-

3.7. Dofinansowanie dożywiania dzieci pochodzących z rodzin
niewydolnych społecznie zagrożonych alkoholizmem

6.000,-

3.8. Zakup broszur, materiałów profilaktyczno-edukacyjnych 500,-
4. Pozostałe wydatki 4.820,-

Kwota ogółem: 112.000,-

K.  Chojnacka  poinformowała,  że  gdy  sołectwo  organizuje  zajęcia  dla  dzieci,  wycieczki,
szkolenia może składać wniosek do Miejsko-Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych celem wsparcia, które obecnie wynosi 5,00 zł od osoby. Radna J. Pawełczyk
prosi o odpowiedź czy jest szansa na pozyskanie większej kwoty dofinansowania, gdyż
5,00 zł przy organizacji wycieczki jest niską kwotą. K. Chojnacka poprosiła aby w momencie
składania wniosku ująć tą propozycję.
K. Chojnacka poprosiła, aby radni również włączyli się w szerokopojęty program
profilaktyki, wychodzili z własną incjatywą i organizowali spotkania dla dzieci.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych F. Szczepaniak przeprowadził
głosowanie w celu zaakceptowania przedstawionego projektu uchwały. Komisja Budżetu
i Spraw Gospodarczych również opiniuje pozytywnie przedstawiony projekt uchwały
5 głosami „za”.

Wyniki głosowania:
1.) Szczepaniak Filip - za
2.) Kaczmarek Jarosław - za
3.) Michałowski Andrzej - za
4.) Taciak Paweł - za
5.) Taciak Szymon – za.

Ad.6. w sprawie przekazania Zakładowi Gospodarki Komunalnej w Dolsku sieci
wodociągowej w Lipówce,
Projekt uchwały omówiła Kierownik Referatu Gospodarczego M. Marchlewska.
Poinformowała, że w związku z wykonaniem sieci wodociągowej w Lipówce zaistniała
konieczność przekazania przedmiotowej inwestycji o wartości 474.351,64 zł, do jednostki
organizacyjnej gminy, która w swoim statucie ma obowiązek zarządzania mieniem służącym
zaopatrzeniu w wodę. Członkowie Komisji wnioskują o dopisanie po wartości inwestycji
określonej kwotowo słowa netto.
Na posiedzeniu komisji projekt został przyjęty 5 głosami „za”.

Wyniki głosowania:
1.) Szczepaniak Filip - za
2.) Kaczmarek Jarosław - za
3.) Michałowski Andrzej - za
4.) Taciak Paweł - za

5.) Taciak Szymon – za.

Ad.7. w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Dolsk.
Uchwałę omówiła Kierownik Referatu Gospodarczego M. Marchlewska, która
poinformowała, że kompetencją Rady jest podejmowanie decyzji w sprawie nadawania nazw
ulicom.
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W związku z dokonaniem podziału terenu w Dolsku, w rejonie Jeziora Dolskiego Wielkiego
i wydzieleniem nowych działek przeznaczonych pod zabudowę, uznano za konieczne nadanie
nazw ulicy na tym terenie.
Działka nr 1548/6 jest własnością Gminy Dolsk i stanowi przedłużenie istniejącej
już ul. Konwaliowej, dlatego też uznano za zasadne, aby przedłużyć przedmiotową ulicę
o działkę nr 1548/6.
Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie  opiniuje przedstawiony projekt
uchwały, został on zaakceptowany na posiedzeniu komisji 5 głosami „za”.

Wyniki głosowania:
1.) Szczepaniak Filip - za
2.) Kaczmarek Jarosław - za
3.) Michałowski Andrzej - za
4.) Taciak Paweł - za
5.) Taciak Szymon – za.

Ad.8. w sprawie zmiany Uchwały nr XXV/147/08 z dnia 11 sierpnia 2008 roku w sprawie
przystąpienia gminy Dolsk do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania „Lokalna
Grupa Działania Gościnna Wielkopolska” z siedzibą w Pępowie.
Projekt uchwały omówiła Sekretarz M. Godawa, która poinformowała, że w dniu 11 sierpnia
2008 roku Rada Miasta i Gminy Dolsk podjęła uchwałę Nr XXV/147/08 w sprawie
przystąpienia gminy Dolsk do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania „Lokalna Grupa
Działania Gościnna Wielkopolska” z siedzibą w Pępowie, mocą której wyznaczyła swojego
przedstawiciela na Walne Zebranie Członków Stowarzyszenia w osobie Burmistrza Miasta
i Gminy Dolsk. Wobec faktu objęcia z dniem 21 listopada 2018 roku stanowiska Burmistrza
przez Panią Barbarę Wierzbińską konieczne jest wprowadzenie w treści § 1 ust. 3 uchwały
stosownej zmiany.
Wobec braku pytań przystąpiono go przeprowadzenia głosowania, w którym zaproponowany
projekt uchwały został zaakceptowany 5 głosami „za”.

Wyniki głosowania:
1.) Szczepaniak Filip - za
2.) Kaczmarek Jarosław - za
3.) Michałowski Andrzej - za
4.) Taciak Paweł - za
5.) Taciak Szymon – za.

Dolsk, dn. 10.12.2018r.

Protokolant Przewodniczący  Komisji

Agnieszka Bąk Filip Szczepaniak


